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Liška slibuje: Seženu peníze

České školství trpí nedostatkem peněz. Ministr Ondřej Liška tvrdí, že chybějící prostředky sežene, Potřebné dvě miliardy
korun už přislíbil vysokým školám. Kolik peněz je zapotřebí pro ostatní školy, však neřekl.
PRAHA Jaký je jeden z hlavních úkolů, který si ministr školství Ondřej Liška zadal na příští školní rok? Dostat do českého
školství víc peněz. Finance chce pro všechny typy škol.
Jediní, kdo si mohou být penězi jisti už dnes, jsou učitelé. Ministr pro ně totiž na konci loňského školního roku vyjednal
peníze na platy. Půl miliardy dostanou do konce roku, další čtyři v příštím roce. Přilepší si ale pouze pedagogové.
Pracovníci ve školství, jako jsou například uklízečky, hospodářky, vrátní či školníci, budou muset na zvýšení platu ještě
počkat.
Ministr Liška ale přesto slibuje: při jednání o rozpočtu budu požadovat navýšení prostředků pro regionální školství. „Stojí
a padá na tom možnost tento resort vůbec spravovat,“ uvedl Ondřej Liška. Kolik peněz by si představoval? To zatím
říci nechce.
Jediná částka, o které mluví zcela otevřeně, jsou dvě miliardy korun. Ty by však potřeboval pro vysoké školy. Tato částka
jim zatím chybí.
„Peníze školám chybí v příspěvku na vzdělávací činnost, v prostředcích na investiční rozvoj vysokých škol, ale i na
samotný provoz,“ řekl náměstek ministra pro vysoké školství Vlastimil Růžička.
Jako hlavní problém vidí Růžička v tom, že zatímco roste počet studentů, dotace univerzitám klesají. Už nyní to
vypadá, že příspěvek státu na vzdělávání vysokoškoláků by mohl v roce 2009 klesnout proti roku 2006 zhruba o
desetinu. Zatímco před dvěma lety byl příspěvek téměř třiasedmdesát tisíc korun, v roce 2009 by to mohlo být kolem
sedmašedesáti tisíc korun.
Navíc již nyní je jasné, že letos na vysoké školy nastoupí o deset tisíc studentů víc, než v předcházejícím roce. „V
porovnáním ze zahraničím jsme na tom, pokud jde o částku, kterou školy dostávají na jednoho studenta, asi nejhůř.
Až do roku 2006 to bylo docela dobré. Od té doby ale přibývá vysokoškoláků a zároveň klesá výše příspěvků,“ dodal
Růžička s tím, že školám však chybí víc než dvě miliardy korun.
Sehnáním peněz pro vysoké školy ale ministrova práce neskončí. Již v minulosti řekl, že chce školám dát peníze na
pomůcky a za tím i nadále stojí. „Vím, že situace s pomůckami na školách je velice naléhavá a palčivá,“ dodal Liška.
Podle něj je však už nyní jisté, že jen na učebnice pro prvňáky bude v rozpočtu v příštím roce o osmdesát milionů
korun víc.


